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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi magyar állampolgárnak nincs ma érvényes 
TAJ-száma? Mennyien és átlagosan mekkora összeget fizettek sürgősségi és más egészségügyi 
szolgáltatás igénybevételéért az elmúlt években?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2021. február 12-től kizárják az ingyenes állami egészségügyből mindazokat, akik hat hónapig nem
fizetik az egészségügyi szolgáltatási járulékot. Sürgősségi ellátást kaphatnak ugyan, de utólag ezt is
meg kell téríteniük, egyéb esetben viszont nem látják el az érintetteket, csak ha fizetnek.

Az  erről  szóló  törvényt  2019  végén  hozta  meg  az  országgyűlés,  majd  2020.  júliusában  lépett
hatályba. Annak ellenére sem módosítottak a szigorú szabályozáson, hogy 2020. márciusában kitört
a  koronavírus-járvány,  ami  sokak  számára  a  munkahelyük,  jövedelmük  elvesztésével,
létbiztonságuk megrendülésével járt. Vagyis nem kevesebb, hanem több segítséget kellett volna az
embereknek adni. De azóta már azt is tudjuk, hogy a Kormány mellett az Alkotmánybíróság szerint
is rendben van ez így.

Lényegében egy éve éles ez a szankciórendszer, amivel kapcsolatban korábban még azt mondták,
hogy  70  ezer  embernek  kell  rendeznie  a  több  mint  hathavi,  azaz  48  ezer  forintot  meghaladó
tartozását. Ungár Péter képviselőtársam által a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelőtől (NEAK)
kért,  és  kiadott  adatokból  tudjuk,  hogy  2021.  március  11.  és  2021.  május  31.  között  76  ezer
embernek érvénytelenítették a TAJ-számát.
 
Sok mindent  fontos  lenne tudni  erről  a  jelentős  létszámú csoportról,  de most  elsősorban afelől
érdeklődnék, hogy ezek az emberek hogyan veszik igénybe az egészségügyi ellátást, pontosabban



 
mennyit fizettek érte az elmúlt egy évben.

Mint a NEAK oldalán részletesen leírják: „Érvénytelen TAJ számmal igénybevett ellátást ki kell
fizetni. NAV járuléktartozás miatt érvénytelen TAJ számú beteg ellátásakor:

• sürgősségi ellátás esetén: a miniszteri rendelet alapján azt az összeget fogják Önnek 
kiszámlázni, melyet a közfinanszírozott egészségügyi szolgáltató érvényes TAJ szám esetén 
kapott volna a NEAK-tól, de ez az összeg ellátási esetenként nem lehet több mint 750 000 
Ft, azaz Hétszázötvenezer forint,

• tervezett ellátás esetében: az egészségügyi szolgáltató által meghatározott díjszabályzatban 
rögzített összegek kerülnek kiszámlázásra.”

Továbbá arra  is  felhívják a  figyelmet,  hogy „Járuléktartozás  miatt  barna lámpával  igénybevett
egészségügyi  ellátás  összegének  visszaigénylésére  még  akkor  sincs  lehetőség,  ha  az  elmaradt
járuléktartozást  utólagosan  rendezte.  Az  is  fontos,  hogy  a  gyógyszerekre  is  kiterjed  mindez:
„Amennyiben a  felíráskor/rendeléskor  már  érvénytelen  volt  a  TAJ szám,  akkor,  csak  teljes  ár
megfizetése mellett  juthat hozzá gyógyszerhez, gyógyászati  segédeszközhöz illetve gyógyászati
ellátáshoz.”

 
Egy  korábbi  kérdésre  azt  válaszolták,  hogy  az  EMMI  nem  vezet  olyan  nyilvántartást,  amiből
tudnák, hogy hányan kértek sürgősségi és halaszható ellátást azok közül, akinek érvénytelenítették a
TAJ-számát. Nehéz elképzelni, hogy ne tudnák ezt, hiszen a kormányzatnak látnia kell, hogy kinek
milyen a biztosítási előzménye, különben honnan tudná, hogy kinek kellett érvényteleníteni a TAJ-
számát,  azt  pedig  nyilván  tudják,  hogy  ezek  az  emberek  igénybe  vettek-e  egészségügyi
szolgáltatást, hiszen ma már mindent rögzítenek.
De akkor nézzük a másik oldalról: a kiadásokat, a bevételeket, a jogosultságokat külön-külön csak
nyilvántartja a tárca:

• Mennyi magyar állampolgárnak nem volt érvényes TAJ-száma 2010 óta az egyes 
években?

• Összesen hány embernek vált érvénytelenné a TAJ-száma az elmúlt egy évben?
• Mennyi magyar állampolgár és átlagosan mekkora összeget fizetett sürgősségi 

ellátásért 2010 óta az egyes években?
• Mennyi magyar állampolgár és átlagosan mekkora összeget fizetett más egészségügyi 

ellátásért 2010 óta az egyes években?
Tisztelettel várom válaszát!

 

Budapest, 2022. február 21.

 

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő
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